
Proces-verbal

Tncheiat Tn 9edinta Comisiei de transport 9i mobilitate urbana
din data de 30 ianuarie 2024, ora 11

§edin{a s-a desfa§urat prin mijloace electronice, prin intermediul
platformei online de videoconferinla WebEx.

Convocarea sedintei comisiei a fost facuta la solicitarea din data de
26.01.2024 a domnului pre9edinte Florin Melciu.

1. MELCIU F LORIN – PRE§EDINTE – prezent

2, n)
3. HAZARIAN CONSTANTIN - prezent

NICOLAIE GEORGE – prezent

CICEALA ANA-MARIA – prezent

COVACI FLORIN – prezent

MILEA DAN – prezent

Fr

4.

5.

6.

7.

8.

9. §UHAN VALERIU - NICOLAE - prezent

STO ICA IOANA – prezent

CALENTARU NASI - prezent

PAVEL MARIUS - ADRIAN – prezent

B)

10.

11.

12.

13.

Ordinea de zi a comisiei:
24. Protect de hotarare privind punerea la dispozijia Asociatiei de

Dezvoltare Intercornunitara pentru Transport Public Bucure9ti – llfov a
troleibuzelor cu autonomie ce fac obiectul contractului de „Furnizare a 100
troleibuze cu autonomie” nr. 862/29.12.2022

29. Proiect de hotarare privind transmiterea Pasajului subteran
pietonal Lipscani - Sf. Gheorghe, sector 3, din administrarea Direc+iei
Generale de Arhitectura Peisagistica 9i Monumente de For Public in
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administrarea Administra+iei Strazilor Bucure9ti, in vederea asigurarii
pazei 9i curajeniei obiectivului

35. Proiect de hotarare privind acordarea de mandat special
Asocia+iei de Dezvoltare Intercomunitara pentru Transport Public
Bucure9ti – llfov Tn vederea modificarii contractelor de delegare a gestiunii
sewiciului de transport public local de calatori Tncheiate cu operatorii
regionali Societatea de Transport Bucure9ti STB S. A., Serviciul de
Transport Voluntari S.A., Ecotrans STCM S.R.L., S.C. Regio Serv
Transport S.R.L.

43. Proiect de hotarare privind aprobarea achizitionarii serviciilor de
consultanta, de asisten+a 9i/sau reprezentare juridica de specialitate de
catre Societatea de Transport Bucure9ti STB S. A.

Asistent comisie

Buna ziua doamnelor 9i domnilor consilieri, domnul pre9edinte.

Este cvorum de 8 consilieri din cei 13.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Buna ziua

Multumesc frumos de prezen A. Haideti sa citim ordinea de zi §i s-o
supunem la vot, va rog.

Asistent cornisie

24. Proiect de hotarare privind punerea la dispozijia Asociajiei de
Dezvoltare Intercomunitara pentru Transport Public Bucure9ti – llfov a
troleibuzelor cu autonomie ce fac obiectul contractului de „Furnizare a 100
troleibuze cu autonomie” nr. 862/29.12.2022

29. Proiect de hotarare privind transmiterea Pasajului subteran
pietonal Lipscani - Sf. Gheorghe, sector 3, din administrarea Direcjiei
Generate de Arhitectura Peisagistica 9i Monumente de For Public in
administrarea Administra{iei Strazilor Bucure9ti, in vederea asigurarii
pazei 9i curateniei obiectivului
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35. Proiect de hotarare privind acordarea de mandat special
Asociajiei de Dezvoltare Intercomunitara pentru Transport Public
Bucure9ti – llfov Tn vederea modificarii contractelor de delegare a gestiunii
serviciului de transport public local de calatori Tncheiate cu operatorii
regionali Societatea de Transport Bucure9ti STB S. A., Serviciul de
Transport Voluntari S.A., Ecotrans STCM S.R.L., S.C. Regio Serv
Transport S.R.L.

43. Proiect de hotarare privind aprobarea achizijionarii serviciilor de
consultan Ia, de asisten@ 9i/sau reprezentare juridica de specialitate de
catre Societatea de Transport Bucure9ti STB S. A.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Multumesc frumos

Supunem ordinea de zi la vot, va rog.

Asistent comisie

Puteti vota

Dornnul pre9edinte Melciu Florin

Melciu Florin „pentru“

Domnul secretar Rau Gabriel

Gabriel Rau „pentru“

Asistent comisie

8 voturi pentru, 1 abjinere 9i 0 voturi impotriva. Ordinea de zi a
fost aprobata.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Multumesc frumos, colegilor consilieri generali. Primul punct pe
ordinea de zi, va rog.
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Asistent comisie

24. Proiect de hotarare privind punerea la dispozijia Asociajiei
de Dezvoltare Intercomunitara pentru Transport Public Bucure9ti –
llfov a troleibuzelor cu autonomie ce fac obiectul contractului de
„Furnizare a 100 troleibuze cu autonomie“ nr. 862/29.12.2022

Raport de specialitate al Directiei Transporturi. La prezidiu este
domnul director Victor Tartacu A, de la Direc+ia Transporturi.

Domnul Director executiv Tartacuta Victor – Direc jia Transporturi

Buna ziua, domnule pre§edinte, doamnelor Pi domnilor consilieri
generali. in aceea9i masura Tn care 9i pentru tramvaie 9i pentru autobuze
electrice, a fost necesar votul Consiliul General de transmitere Tn folosinta
catre STB ... final, dat fiind ca municipalitatea e proprietara tuturor acestor
mijloace de transport, 9i de data aceasta venim catre durnneavoastra cu
solicitarea cu propunerea de aprobare a acestui punct, astfel Tncat sa
putern deja sa le punem Tn circuit, cel putin cele 15 troleibuze care au venit
F.)ana acum.

va multumesc.

Dornnul pre9edinte Melciu Florin

Daca nu sunt Tntrebari din partea colegilor, va rog frumos sa supuneti
la vot.

Asistent comisie

Puteti vota.

Dornnul pre9edinte Melciu Florin

Melciu Florin „pentru“.



Asistent comisie

Cu votul domnului Melciu „pentru“, exprimat verbal, sunt 9
voturi pentru, 0 abjineri, 0 voturi Tmpotriva. Aviz favorabil.

Punctul 29, proiect de hotarare privind transmiterea Pasajului
subteran pietonal Lipscani - Sf. Gheorghe, sector 3, din
administrarea Direcjiei Generale de Arhitectura Peisagistica 9i
Monumente de For Public in administrarea Administratiei Strizilor
Bucure9ti, in vederea asigurarii pazei 9i curajeniei obiectivului.

Raport de specialitate al Directiei Transporturi, Direc+ia Patrirnoniu,
Directia Cultura, Tnvatamant, turism.

Domnul Director Barqau Marian – Adrninistratia Strazilor Bucure9ti

Buna ziua, domnilor consilieri, daca Tmi permiteti. Marian Bargau de
la Administratia Strazilor sunt. Am Tnteles ca nu au cum cei de la AMPT
sa asigure partea aceasta de curatenie 9i paza 9i atunci s-a luat aceasta
decizie pentru fi dat in administrare catre Administra+ia Strazilor.

Multumesc.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Daca colegii no§tri, consilieri generali nu mai au Tntrebari, va rog sa
supune{i la vot.

Asistent comisie

Puteji vota.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Melciu Florin „pentru“.

Asistent comisie

6 voturi pentru, 3 abjineri, 0 voturi impotriva. Aviz favorabil.
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Domnul pre9edinte Melciu Florin

Multumesc frumos

Urrnatorul punct de pe ordinea de zi.

Asistent comisie

35. Proiect de hotarare privind acordarea de mandat special
Asociajiei de Dezvoltare Intercomunitara pentru Transport Public
Bucure9ti - llfov in vederea modificarii contractelor de delegare a
gestiunii serviciului de transport public local de calatori Tncheiate cu
operatorii regionali Societatea de Transport Bucure9ti STB S. A.,
Serviciul de Transport Voluntari S.A., Ecotrans STCM S.R.L., S.C.
Regio Serv Transport S.R.L.

Raport de specialitate al Direcjiei Transporturi.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Ori domnul Tartaculi, va rog cateva cuvinte, ori daca este cineva de
la un director de la TPBI, va rog.

Domnul Director executiv Tartacu ia Victor – Directia Transporturi

Buna ziua din nou. TPBI-ul face anual un audit extern pentru
operatorii de transport. Auditul pentru 2022, care a fost aprobat Tn toate
forurile lor, spune ca din motive de cre9tere a unor cheltuieli cu personalul,
dar nu numai, precum 9i celorlalte costuri, tariful pe kilometru pentru toate
mijloacele de transport 98 pentru toli operatorii se modifica cum le aveti Tn
raportul de specialitate. Daca doriji, o sa le pronun! pe toate, sunt cre9teri,
de exemplu, daca Tmi permiteji, vi le dau macar pe alese STB-ului. La
trarnvaie de la 23,99 la 27,4. La troleibuze de la 15,4 la 17,59. §i am 9i
SW-ul de la 9,21 RON la 9,54 RON. Ecotrans 9,10 RON 9,42 RON si
Regio Serv 8,57 – 8,88. Drept pentru care, prin acest act aditional pe care
noi vi propunern sa-1 aprobaji, valoarea contractului de delegare cu TPBI-
ul se modifica, a9a cum sunt in raport valorile de mai sus.

Multumesc
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Domnul pre9edinte Melciu Florin

Muljumesc frumos, domnul director. Daca nu sunt Tntrebari din
partea colegilor consilieri generali, va rog sa supuneji la vot.

Domnul consilier $uhan Valeriu Nicolae

A9 avea eu, va rog frumos, o Tntrebare. Profit de prezenja domnului
Tartacu P. in perioada decembrie nu se refera neaparat la punctul acesta,
dar e legat. in perioada decembrie... – august ... , Tnteleg ca nu, aceasta
perioada nu a fost ... A9 vrea sa 9tiu de ce.

Domnul Director executiv Tartacu ia Victor – Direc jia Transporturi

Da, buna ziua. Cu sinceritate, nu §tiu sa va raspund. Speram sa fie
cineva de la TPBI, pentru ca noi practic ca direc+ie nu suntern decat cei
care transmitem solicitarile lor catre catre Consiliul General.

Domnul consilier $uhan Valeriu Nicolae

Am Tnteles, dar cunoa§teti situatia asta?

Domnul Director executiv Tartacu ia Victor – Directia Transporturi

Cunosc situajia, asta, da. Dar nu 9tiu sa va spun de ce.

Domnul consilier $uhan Valeriu Nicolae

O.K., o sa-i informez eu pe colegii no§tri. in perioada respectiva
valoarea prestatiei STB a fost de 760 9i ceva. Printr-o hotarare de Consiliu
General la care noi PSD nu am achiesat, s-a stabilit ca aceasta datorie sa
fie achitata de catre primaria capitalei catre STB in mod e9alonat. Mai sunt
peste 300 de milioane RON de plata. Ce sa zic. Mie Trni place „lauda”
permanenta... ca Primaria nu are datorii. Daca mai adaug 9i datoriile catre
DGASMB, avem un tablou care ne duce undeva pe la 150 de rnilioane.
Dar, ma rog, asta e. O sa ne adresam TPBI-ului atunci sa ne spuna 9i
noua eare e situajia din acea perioada.
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va multumesc.

Dornnul pre9edinte Melciu Florin

Tntrebam Tn 9edin{a de Consiliu General, putem sa-i Tntrebam 9i pe
cei de la TPBI 9i putem sa-I Tntrebam 9i pe primarul general despre
aceasta situatie.

Daca nu mai sunt Tntrebari, va rog frumos sa supuneji la vot.

Multumesc

Asistent comisie

Puteti vota

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Melciu Florin „pentru“

Asistent comisie

9 voturi pentru, 2 abjineri, 0 voturi Tmpotriva, aviz favorabil.

Punctul 43, proiect de hotarare privind aprobarea achizitionarii
serviciilor de consultanji, de asistenji 9i/sau reprezentare juridica
de specialitate de catre Societatea de Transport Bucure9ti STB S.A.

Raport de specialitate de la Direcjia Guvernanta Corporativa.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

va rog frumos, cateva cuvinte despre acest proiect.



Doamna Director executiv Dinu Ramona – Directia Guvernanta
Corporativa

Buna ziua. Sunt Ramona Dinu, director executiv la Directia de
Guvernanla Corporativa.

Proiectul vizeaza aprobarea achizi{ionarii serviciilor de consultan+a
de asistenla 9i sau reprezentare juridica de specialitate de catre
Societatea de Transport Bucure9ti STB SA. Totodata, se Tmputernice9te
directorul general al Societalii de Transport Bucure9ti STB SA pentru a
efectua demersurite necesare Tn vederea Tncheierii acordurilor cadru de
(,,onsultanta, asistenta si sau reprezentare juridica de catre Societatea de
Transport Bucure9ti STB SA. Justificarea necesita+ii aprobarii unei astfel
de hotarari decurge din volumul foarte mare de dosare pe rolul instantelor
judecatore9ti. Compania ne-a pus la dispozi jie inforrnajia ca exista Tn jur
de 200 de dosare lunar pentru care trebuie sa existe reprezentare juridica
din partea companiei. Temeiul legal avut Tn vedere este Ordonanja de
Urgenta a Guvernului numarul 26/2012 privind unele masuri de reducere
a cheltuielilor publice 9i Tntarirea disciplinei financiare, care dispune ca in
situatii temeinic justificate se pot achizijiona astfel de servicii precurn cele
enuntate anterior. Dar doar cu aprobarea 9i mandatarea reprezentantilor
UAT Tn organele de conducere de catre Consiliul General at Municipiului
Bucuresti 'in cazul nostru.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Aici vreau sa mai completez 9i eu. S-a discutat Tn AGA la STB. Este
vorba doar de 2 puncte pe 2 contracte. Pe 2 intervenjii juridice, deci nu pe
aceste servicii externalizate, nu tot volumul, ci pe 2 pentru care Serviciul
Juridic al STB-ului nu poate face fala lucruri mult mai complexe pe care ni
le-a explicat directorul general.

Multumesc.

Domnul consilier Calenjaru Nasi

Daca Tmi permiteti, domnule pre9edinte, avand Tn vedere ca
dumneavoastra a{i participat la 9edinja la care faceaji vorbire, ne pute{i
spune 9i suma despre care vorbirn?
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Doamna $ef Serviciu lordache Cristina - Serviciul Juridic la
Societatea de Transport STB SA

Buna ziua.

Este vorba despre prejudiciu din greva de 18 milioane de lei. ca aTi
Tntrebat de o suma de .. .

Domnul consilier Calenjaru Nasi

Da doamna lordache, va multumesc pentru raspuns, deci raspunsul
dumneavoastra este 18 milioane de lei pentru cele.. .

Doamna $ef Serviciu lordache Cristina - Serviciul Juridic la
Societatea de Transport STB SA

Pentru un singur dosar recuperarea prejudiciului din greva.

Domnul consilier Calentaru Nasi

Nu, asta am Tnjeles, dar, din cate Tnteleg dosarul

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Scuzati-ma ca intervin. Este vorba de un contract in functie de exact
intervenjia ... pe fiecare dosar pe specificul respectiv. Am zis, sunt cateva
speje pe care Direc+ia Juridica nu poate face fala volumului 9i sunt convins
ca, cum la alte societali sau la marea majoritate a societa{ilor, am acordat
aceste intervenjii externe pe partea juridica pentru lucrurile complexe. Dar
daca doriti, o sa va pun la dispozijie acel contract, o sa ii cer domnului
director general contractul respectiv cadru 9i Tl trimit la fiecare dintre colegii
no9tri, consilieri general.

Mu ltumesc.

Domnul consilier Calenjaru Nasi

Daca Tmi permite Ii, eu am citit proiectul de hotarare, doar ca ceea ce
spuneati dumneavoastra nu era sus+inut de documentele subsecvente
hotararii, adica nu, nu se pupa poza cu mireasa ca sa zic a9a. Dvs.
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vorbeaji de 2 spe+e, in proiectul de hotarare se face referire la peste 300
de speje. 300 de dosare Tn diverse stadii procesuale. Prin urmare, spuneji-
ne

Doamna $ef Serviciu lordache Cristina - Serviciul Juridic la
Societatea de Transport STB SA

Deci, pe rolul instantelor judecatore9ti sunt foarte multe dosare.
Numai Tn anul 2022 au fost 1079 de dosare care au continuat Tn 2023 si
in 2024. Sunt in jur de 200 de termene pe luna.

Domnul consilier Calenjaru Nasi

Doamna director, proiectul de hotarare se refera doar la efectele
grevei ilegale, atat. Nu la celelalte dosare, nu la numarul mare.. .

Doamna $ef Serviciu lordache Cristina - Serviciul Juridic la
Societatea de Transport STB SA

Nu la celelalte dosare 91 mai sunt dosarele care au un grad foarte
mare de complexitate. Cu TPBI-ul, de exemplu.

Domnul consilier Calenjaru Nasi

Doamna director, nu schimbati focusul. Eu v-am Tntrebat ceva. (_,are

este legatura Tntre cele 2 dosare despre care vorbea domnul presedinte
Melciu 9i ceea ce spuneji dumneavoastra?

Doamna $ef Serviciu lordache Cristina - Serviciul Juridic la
Societatea de Transport STB SA

Pai, unul dintre dosare este cel cu recuperarea prejudiciului din
g reva .

Domnul consilier Calenjaru Nasi

Este singurul dosar, nu unul. Este singurul. A9a, a9a ... nu.
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Doamna $ef Serviciu lordache Cristina - Serviciul Juridic la
Societatea de Transport STB SA

Deci nu a fost singur dosar. Vor fi in jur de 4000 de dosare, pentru
ca ne vom regresa Tmpotriva fiecarui salariat care a participat la greva.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Nu este vorba de cele 2 dosare. Cele 2 dosare au o complexitate cu
foarte multe. In primul rand, cel cu TPBI-ul in care nu poli sa te aperi de
societatea care te controleaza, atata timp cat tu nu ai un serviciu juridic
performant 9i pe ni9te spe+e care a depa9esc limitele Serviciului juridic de
la STB. Deci noi am luat doar cauzele foarte grave in care am.. .

Domnul consilier Calentaru Nasi

OK, sa zicem ca este o exprimare nefericita. Nu vorbim de cauze,
vorbim de situatii, deci vorbim unul, situatii acute.. .

Domnul pre9edinte Metciu Florin

Este vorba ... cu TPBI-ul 9i este vorba de acele procese, in care
STB-ul, in urma grevei respective... V-am zis, o sa va pun la dispozitie
acel contract cadru, o sa iI cer domnului director general, TI pun la
dispozi jie, vi-I trimit pe mail ca sa nu fie nicio nelamurire. in 9edin ja de
AGA atat directorul general, cat 9i consiliul de administratie au prezentat
just 9i de asta am 9i luat aceasta... lar nu este un contract cadru, o suma
x, se face prospectare de piaji. Se lege o firma care este abilitata prin
licita jie, adica nu este nirnic netransparent.

Daca nu mai sunt Tntrebari din partea colegilor no9tri, consilieri
generali, va rog frumos sa supuneji la vot.

Asistent comisie

Puteti vota
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Domnul pre9edinte Melciu Florin

Melciu Florin „pentru“

Ma scuzaji, votam sa va zic ca acest contract ne salveaza de mai
multe prejudicii daca am merge cu sewiciul juridic de la STB. Pentru ca
implicajiile financiare sunt foarte mari.

Asistent comisie

Momentan au votat online 10 din 12 consilieri. Daca se poate sa va
exprirnaji online sau verbal votul. Muljumesc.

Domnul consilier $uhan Valeriu Nicolae

§uhan „abjinere“.

Doamna consilier Ciceala Ana Maria

Ana Ciceala „ablinere“

Asistent comisie

10 voturi pentru, 3 abjineri, 0 voturi Tmpotrivi. Aviz favorabil.

Acestea au fost punctele, domnule pre9edinte.

Domnul pre9edinte Melciu Florin

Mul{umesc frumos de prezenja, doamnelor 9i domnilor consilieri
generali, va doresc o zi buna 9i ne vedem la 9edin\a de Consiliu General.

La revedere

§edinta comisiei s-a Tncheiat Ia ora 11,30

Nota: Consemnarea voturilor s-a realizat Tn conformitate cu
rezultatele generate de sistemul de vot online cu aplicajia integrata Slido
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precum 9i pe baza votului exprimat verbal de catre consilierii generali care
nu au putut vota Tn modalitatea men{ionata mai sus.

MEIEiFPJgEIN
SECRETAR

RAU GABRIEL
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